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BROI. 

Protokół nr V/11 
z obrad V Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 29 kwietnia 2011 roku 

1. Otwarcie obrad V Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Stanisław Budzyński Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku dnia 29 kwietnia 
2011 roku o godzinie 1105  otworzył obrady V Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Powitał 
radnych, następnie Panią Zofię Ziółkowską – Zastępca Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego we Włocławku, Pana Grzegorza Świątkowskiego Komendanta 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, Panią Agnieszkę Łobodę Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, powitał Pana Kazimierza Kacę - 
Starostę Włocławskiego, Pana Zbigniewa Lewandowskiego – Wicestarostę, Panią Barbarę 
Kubiak - Skarbnika Powiatu, Pana Andrzeja Wróblewskiego– radcę prawnego, naczelników 
Starostwa Powiatowego, a także przedstawicieli środków masowego przekazu, a także 
wszystkich obecnych na sali obrad.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady  na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3. Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad V Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Jednocześnie poinformował, iż zgodnie z § 23 
ust. 2 pkt 2 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę 
porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych albo zarząd powiatu.  
Przewodniczący poinformował również, iż po uchwaleniu porządku obrad, rada nie może 
w trakcie obrad dokonywać zmian lub uzupełnień przyjętego porządku obrad.   
Przewodniczący Rady  zapytał radnych,  czy do porządku obrad mają propozycje zmian?  
Radni nie wnieśli zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady  w związku z brakiem propozycji zmian porządku obrad, stwierdził, że  
Rada Powiatu we Włocławku, przyjęła porządek obrad V Sesji.  
 
Porządek obrad V sesji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad V Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 42 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad V Sesji: Panią Jadwigę Fijałkowską i zapytał – czy wyraża Pani 
zgodę?  
Pani Jadwiga Fijałkowska wyraziła zgodę.  
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Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza Pana Jacka Jabłońskiego i zapytał – czy 
wyraża Pan zgodę?  
Pan Jacek Jabłoński wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pani Jadwiga Fijałkowska była 
Sekretarzem obrad V Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 1  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Jacek Jabłoński był Sekretarzem 
obrad V Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 1  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad V Sesji zostali: Pani Jadwiga Fijałkowska i Pan Jacek Jabłoński. Przewodniczący 
poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna Dąbrowska – 
Czerwińska oraz Pani Marta Szarecka.  
    

5. Przyjęcie protokołu nr IV/11 z dnia 8 kwietnia 2011 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z paragrafem 32 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad IV Sesji, który był do wglądu w Biurze 
Rady i Ochrony Informacji. 
Stosownie do przepisów § 33 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać poprawki i uzupełnienia 
do protokołu nie później niż do dnia rozpoczęcia następnej sesji Rady. O przyjęciu lub 
odrzuceniu poprawki rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu protokolanta 
i przesłuchaniu zapisu dźwiękowego przebiegu obrad. Informuję również, iż Rada Powiatu 
przyjmuje protokół z poprzedniej sesji tylko w przypadku wniesienia sprzeciwu do Rady.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono uwag ani poprawek, nie wniesiono sprzeciwu, a zatem 
Przewodniczący Rady stwierdził, iż protokół nr IV/11 z dnia 8 kwietnia 2011 roku został 
przyjęty.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wstąpienia kandydata w miejsce wygasłego 
mandatu.  

Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 8 kwietnia 2011 roku Rada Powiatu we 
Włocławku podjęła uchwałę nr IV/55/11 w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego, Pana 
Kazimierza Kacę. Rada Powiatu, zgodnie z art. 194 ust. 1 po stwierdzeniu wygaśnięcia 
mandatu radnego, podejmuje na następnej sesji uchwałę o wstąpieniu na jego miejsce 
kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów a nie 
utracił prawa wybieralności. Komisarz Wyborczy w dniu 12 kwietnia br. poinformowała, iż  
okręgu wyborczym Nr 4 z listy Nr 17  – KWW Wspólnota Samorządowa Powiatu 
Włocławskiego kolejno największą liczbę głosów otrzymał Pan Marek Dorabiała. 
Wystosowałem do Pana Marka Dorabiały, zawiadomienie o przysługującym mandacie. 
Zgodnie z art. 194 ust. 2 ustawy Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików 
województw poprosił kandydata o dostarczenie w terminie 3 dni od daty doręczenia 
zawiadomienia Radzie Powiatu we Włocławku pisemnego oświadczenia o wyrażeniu zgody 
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na wstąpienie w miejsce wygasłego mandatu w Radzie Powiatu. Kandydat w dniu 
14 kwietnia 2011 roku złożył oświadczenie o wyrażeniu zgody na przyjęcie mandatu radnego 
Rady Powiatu we Włocławku. Kandydat oświadczył, że wyraża zgodę na przyjęcie mandatu 
radnego Rady Powiatu we Włocławku oraz oświadczył, że posiada prawo wybieralności 
(bierne prawo wyborcze) określone w ustawie z dnia 16 lipca 1998 roku – Ordynacja 
wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie było. 
Przed rozpoczęciem procedury głosowania Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, dzisiejszej daty – 
29 kwietnia 2011 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie wstąpienia kandydata 
w miejsce wygasłego mandatu została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wstąpienia kandydata w miejsce 
wygasłego mandatu stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie wstąpienia 
kandydata w miejsce wygasłego mandatu stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 1115 na obrady Rady przybyli radni: Pan Zygmunt Wierzowiecki i Pan Bogdan 
Domżalski. Na sali obrad było 20 radnych.  

7. Ślubowanie radnego.  

Przewodniczący Rady poinformował, iż stosownie do zapisów art. 20 ust. 1 ustawy 
o samorządzie powiatowym radny przed objęciem mandatu składa ślubowanie.  
Przewodniczący przystąpił do procedury złożenia ślubowania.  
Jednocześnie poinformował, iż radny poproszony o złożenie ślubowania wypowiada bądź 
odczytuje, w pozycji stojącej rotę ślubowania, a następnie proszony jest o podejście do stołu 
protokolantek o złożenie podpisu.  
Bardzo proszę Pana Marka Dorabiałę o złożenie ślubowania. 
Pan Marek Dorabiała złożył ślubowanie następującej treści: 

- "Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 
Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla 
pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, 
przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej". Tak mi dopomóż 
Bóg. 

 
Przewodniczący Rady serdecznie pogratulował Panu Radnemu objęcia mandatu radnego 
powiatowego.  
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8. Rozpatrzenie sprawozdania Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności 

w okresie od dnia 9 kwietnia 2011 roku do dnia sesji 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu. Radni 
otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Zarządu Powiatu z jego 
działalności za okres od dnia 9 kwietnia 2011 roku do dnia sesji, zawierające informację 
z posiedzenia z dnia 12 kwietnia 2011 roku. 
W dniu dzisiejszym radni otrzymali informację Starosty z posiedzenia zarządu z dnia 20 i 27 
kwietnia 2011 roku.   
Przewodniczący zapytał radnych, czy mają pytania do sprawozdania?  
Radny Piotr Grudziński powiedział, że w informacji starosty, którą radni otrzymali w dniu 
posiedzenia, jest zapis, iż: „Urząd Marszałkowski Woj. Kuj. Pomorskiego, Departament 
Planowania Strategicznego i Gospodarczego zwrócił się z prośbą o zapoznanie i ewentualne 
rozważenie możliwości przystąpienia do Kujawsko – Pomorskiego Stowarzyszenia 
Samorządowego „Salutaris”. W związku z tym, że trwają prace nad ostateczną wersją Statutu 
Stowarzyszenia, Zarząd Powiatu nie złożył na tym etapie, deklaracji udziału w tym 
przedsięwzięciu”. Radny poprosił o szersze omówienie tematu. 
Pan Kazimierz Kaca Starosta Włocławski poinformował, iż zarząd zapoznał się 
z wnioskiem Marszałka. Zarząd poprosił o możliwość dokładniejszego przeanalizowania 
wniosku, przedstawienia projektu statutu i dostarczenia większej ilości danych w sprawie 
funduszu. Zarząd nie powiedział słowa nie. Starosta upoważnił wicestarostę do 
przedstawienia szczegółów informacji. 
Pan Zbigniew Lewandowski Wicestarosta poinformował, iż status stowarzyszenia dotyczy 
funduszu solidarnościowego. Urząd Marszałkowski na bazie samorządów gminnych chciałby  
zaproponować pomoc finansową dla mieszkańców Powiatu Włocławskiego innych powiatów. 
W propozycji tego statutu było między innymi, że składka roczna wynosiłaby 50 gr. od 
mieszkańca, czyli 86.000 mieszkańców razy 50 groszy, dawałoby kwotę 43.000 zł. Zarząd nie 
znał ostatecznej wersji statutu, dlatego podjął decyzję, by wstrzymać się od rozstrzygnięcia do 
czasu, kiedy zostanie przekazany statut. Były wątpliwości – czy pieniądze wpłyną faktycznie 
na mieszkańców Powiatu Włocławskiego. Mogą być zdarzenia losowe i zarząd decydowałby, 
gdzie te środki byłyby przekazane.   
Przewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych pytań, wniósł o uzupełnienie § 2 – 
w miejscu brzmienia przepisu o wejściu w życie uchwały, daty – 29 kwietnia 2011 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
9 kwietnia 2011 roku do dnia sesji i przeprowadził procedur głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
9 kwietnia 2011 roku do dnia sesji została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia sprawozdania Zarządu 
Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 9 kwietnia 2011 roku do dnia 
sesji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
9 kwietnia 2011 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady przekazał dalsze prowadzenie obrad Panu Bogdanowi Domżalskiemu 
Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa 
sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2010 roku.  

Pan Bogdan Domżalski - Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 12 a 
ust. 3 ustawy o Państwowej Inspekcji Sanitarnej, Rada Powiatu przynajmniej raz na rok 
rozpatruje informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu. Otrzymaliście Państwo ocenę stanu sanitarnego 
i sytuacji epidemiologicznej Powiatu Włocławskiego za 2010 rok.  
Wiceprzewodniczący poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Anna Kozłowska Przewodnicząca Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformowała, iż w dniu 21 kwietnia br. odbyło posiedzenie 
komisji, podczas którego była analizowana informacja stanie bezpieczeństwa sanitarnego 
Powiatu Włocławskiego w 2010 roku. Informację przedstawiła Pani Zofia Ziółkowska 
Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż w obradach uczestniczy w obradach Pani Zofia 
Ziółkowska Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku, 
która jeżeli radni będą mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że inspekcja kontroluje jakość wody zdatną do 
spożycia. Mieszkańcy korzystają z wody zaopatrywanej przez wodociągi. W sprawozdaniu 
jest zapisane, że 24 ujęcia wodociągowe spełniło wymogi. Ilość żelaza w wodzie jest wysoka 
a szczególnie dotyczy to gminy Choceń. Dwa wodociągi były okresowo niesprawne 
i okresowo woda nie nadawała się do spożycia. Czego dotyczyły dwa przypadki, że woda nie 
była przydatna bezpośrednio do spożycia. Radny zadał pytanie – w sprawie interwencji 
konsumentów w sprawie obrotu żywnością. Cztery interwencje konsumentów potwierdziły 
się – osoby odpowiedzialne zaniedbań ukarano mandatami karnymi. Dodatkowe 4 doniesienia 
zostały przekazane według kompetencji do innych inspekcji i instytucji. Te przypadki 
najczęściej są wysyłane anonimowo. Czy inspekcja zajmuje się anonimami? Radny zapytał, 
czy faktycznie te anonimy potwierdziły się? Co konkretnie było przyczyną, że skarga była 
zasadna i w jaki sposób inspekcja rozwiązywała ten problem? Radny zadał pytanie w sprawie 
działania w ramach systemu RASFF i RAPEX.  
Pani Zofia Ziółkowska Z-ca Państwowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku 
powiedziała, że woda w roku 2010 nie spełniała obowiązujących wymagań sanitarnych, która 
była oceniona jako warunkowo przydatna do spożycia w dwóch wodociągach, tj.: w Izbicy 
Kujawskiej oraz w Dębniakach gm. Kowal. W wodzie z wodociągu w Izbicy Kujawskiej 
stwierdzono podwyższoną zawartość jonu amonowego i manganu. Natomiast w wodzie 
z wodociągu w Dębniakach występowała podwyższona utlenialność wody. Na czas 
prowadzenia działań naprawczych przez zarządzających wodociągami, Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku, w obydwu przypadkach, dopuścił wodę 
warunkowo do spożycia i określił dopuszczalne maksymalne wartości przekroczonych 
parametrów. Wodociągi wykonują prace w celu doprowadzenia wody do prawidłowych 
parametrów. Określono, jakich parametrów woda nie powinna przekroczyć. Woda jest 
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okresowa sprawdzana. Wodociągi w międzyczasie wykonują prace naprawcze, by woda 
spełniała wymagania. Woda w jednym wodociągu w miejscowości Osiecz Mały gmina 
Boniewo, została doprowadzona do prawidłowych parametrów. Prace wymagają dużych 
nakładów. Nie są możliwe do osiągnięcia natychmiast dobre wyniki. W wodzie z niektórych 
wodociągów gminnych, okresowo występowały przekroczenia parametrów 
fizykochemicznych i bakteriologicznych. W związku z tym Państwowy Powiatowy Inspektor 
Sanitarny we Włocławku wydał 6 decyzji nakazujących zarządzającym wodociągami 
doprowadzenie wody do prawidłowej jakości. Rygor natychmiastowej wykonalności miały 4 
decyzje. Dotyczyły one wodociągów w Szpetalu Górnym gm. Fabianki, Gliznowie gm. 
Lubień Kujawski, Dębie Polskim gm. Włocławek. Do czasu uzyskania prawidłowej jakości 
wprowadzono ograniczenia w korzystaniu z wody przeznaczonej do spożycia. Działania 
naprawcze przeprowadzone przez zarządzających wyżej wymienionymi wodociągami 
spowodowały uzyskanie prawidłowej jakości wody. Wystarczyło płukanie sieci, 
napowietrzanie i woda spełniła właściwe parametry.  
Inspektor udzieliła następnie odpowiedzi w sprawie anonimów dotyczących jakości żywności 
i powiedziała, że z uwagi na bezpieczeństwo ludzi, są sprawdzane doniesienia anonimowe. 
Najczęściej anonimy dotyczą przeterminowanych środków żywności, złego stanu sanitarno – 
technicznego, braku segregacji w urządzeniach chłodniczych. Na pytanie – które zostały 
anonimy uznane za niezasadne, inspektor musiałaby mieć rejestr. Mogło to dotyczyć 
sprzedaży produktów po terminie ważności. W momencie, kiedy inspekcja przyjeżdża do 
danego sklepu, tych produktów już mogło nie być. Nadzór nad produkcją środków 
pochodzenia zwierzęcego ma Inspekcja Weterynaryjna i w takim przypadku interwencja jest 
przekazana do tej inspekcji. Na pytanie dotyczące powiadomienia w ramach systemu RASFF 
i RAPEX, inspektor odpowiedziała, że w przypadku badań laboratoryjnych bądź kontroli 
granicznej są stwierdzone przekroczenia jakiegoś parametru, wówczas są powiadamiane 
wszystkie wojewódzkie, następnie powiatowe stacje. Są wysyłane listy, jaki sklep i ile 
opakowań produktu otrzymał. Inspekcja sanitarna właściwa terenowo udaje się na kontrolę do 
danego sklepu, sprawdza czy te produkty są jeszcze w sklepie, czy zostały wycofane.  Jeżeli 
wiadomym jest, że produkt nie spełnia wymogów, wówczas na poziomie laboratorium – 
stacja wojewódzka - są wysyłane informacje do producentów i oni sami podejmują działania 
dotyczące wycofania produktu. Inspekcja monitoruje czy na pewno zostało to wykonane. Te 
informacje są przekazywane do wojewódzkiej stacji, która z kolei przekazuje do Głównego 
Inspektora Sanitarnego. W związku z powiadomieniami alarmowymi w systemie RASFF 
(System Wczesnego Ostrzegania o Niebezpiecznych Produktach Żywnościowych) 
podejmowano wiele czynności związanych z zabezpieczeniem i procesem wycofywania 
kwestionowanych produktów. Powiadomienia alarmowe dotyczyły następujących środków 
spożywczych: siemię lniane Orico, kawa rozpuszczalna, makaron, pieprz czarny mielony, 
papryka słodka mielona (obecność salmonelli), wyrobów przeznaczonych do kontaktu 
z żywnością takich jak: szklanki z Chin, filiżanki i naczynia z melaminy pochodzących 
z Chin, szklanki z Polski oraz suplementu diety. Żadne z powiadomień nie dotyczyło 
producenta z terenu Powiatu Włocławskiego.       
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w sprawozdaniu jest informacja na temat zatruć 
pokarmowych.  W 2010 roku w powiecie ziemskim prowadzono 2 dochodzenia w związku 
z wystąpieniem zbiorowych zatruć pokarmowych w domach prywatnych. W jaki sposób 
Inspekcja może wpływać, by do zatruć nie dochodziło w prywatnych obiektach?  
Z-ca Państwowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku stwierdziła, że były dwa 
zatrucia pokarmowe. W wyniku przeprowadzonych dochodzeń stwierdzono, że źródłami 
zakażeń były najprawdopodobniej pierwotnie skażone surowe warzywa oraz wtórnie 
zakażone potrawy: kogel-mogel przygotowany z użyciem surowych jaj kurzych. Czynnikami 
wspomagającymi było niezachowanie właściwej higieny podczas przygotowywania 
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i przechowywania potraw, niewłaściwa temperatura i długi czas przechowywania 
półproduktów i potraw gotowych. W celu podnoszenia wiedzy mieszkańców regionu 
i zapobiegania zatruciom pokarmowym w obiektach obrotu żywnością oraz zakładach 
żywienia zbiorowego rozpowszechniano materiały edukacyjne informujące o potrzebie 
zachowania prawidłowych warunków temperatury podczas przechowywania żywności, 
właściwej segregacji surowców i wyrobów gotowych, zachowania higieny przy sporządzaniu 
potraw, prawidłowego postępowania z surowcem, szczególnie jajami kurzymi. Przestrzegano 
przed zakupem żywności z niewiadomych źródeł, od przygodnych dostawców. Do 
konsumentów Inspekcja dociera poprzez media, poprzez radnych, były wystosowane listy do 
urzędów gmin, szkół, parafii. Są ulotki informacyjne, jak postępować z żywnością, jak 
dezynfekować jaja. Nie zawsze jednak są przestrzegane zasady higieny.  
Radny Bogdan Sadowski odniósł się do warunkowego dopuszczenia wody do spożycia 
w Izbicy Kujawskiej i powiedział, że problem był od wielu lat. W roku ubiegłym pojawiła się 
szansa i rozpoczęto modernizację stacji uzdatniania wody w Izbicy Kuj. (koszt prawie 2 mln 
zł, w tym 1.600.000 zł pozyskano ze środków unijnych). Jest to gruntowna modernizacja 
całego procesu uzdatniania wody. Radny stwierdził, że w tym roku jakość wody będzie 
spełniała wszelkie wymagania.   
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi?  Uwag 
nie było. Wiceprzewodniczący poprosił o uzupełnienie paragrafu  2  projektu uchwały, gdzie 
jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 29 kwietnia 2011 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  

Na podstawie przeprowadzonego glosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia 
informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2010 roku została 
podjęta.  

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia informacji o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2010 roku stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia 
informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2010 roku stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji Miejskiego Państwowej 
Straży Pożarnej we Włocławku dotyczącej stanu bezpieczeństwa Powiatu 
Włocławskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2010 rok.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż Komendant Miejski Państwowej Straży 
Pożarnej we Włocławku stosownie do przepisu art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 
roku o Państwowej Straży Pożarnej przedłożył informację o stanie bezpieczeństwa powiatu 
w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2010 rok.  
Wiceprzewodniczący poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
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Pani Anna Kozłowska Przewodnicząca Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformowała, iż w dniu 21 kwietnia br. W dniu 21 kwietnia 2011 
roku odbyło się posiedzenie Komisji, podczas którego Komendant Miejski Państwowej Straży 
Pożarnej przedstawił informację we Włocławku dotyczącą stanu bezpieczeństwa Powiatu 
Włocławskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2010 rok. Dyskusja dotyczyła m.in. 
ćwiczeń ewakuacyjnych w obiektach szkół. Następnie Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia w/w informacji. Komisja podjęła również wniosek 
popierający inicjatywę Komendanta w sprawie zakupu nowego sprzętu dla PSP. Kwestię 
finansową komisja pozostawiła do rozstrzygnięcia zarządowi powiatu. Z wypowiedzi 
Komendanta wynikało, że sprawa dotyczy kwoty 100.000 zł.   

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż na obrady zaprosił Pana Grzegorza 
Świątkowskiego Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, który 
jeżeli radni będą mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi. 
Wiceprzewodniczący zapytał radnych, czy mają uwagi, pytania?  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w różnych okresach występowały zwiększone 
zagrożenia i zdarzenia. W jaki sposób strażacy radzili sobie z zagrożeniami? Duży udział 
wspomagający prace PSP mieli strażacy ochotnicy. Komendant przedstawił na komisji 
informację, że potrzebuje ok. 100.000 zł na zakup sprzętu dla PSP. W informacji pokazany 
jest sprzęt, jaki został zakupiony dla OSP zrzeszonych w Krajowym Systemie Ratowniczo – 
Gaśniczym. Nie ma informacji, jak radzili sobie ochotnicy strażacy, niezrzeszeni w Systemie. 
Na przełomie roku 2010/2011 w OSP odbywały się spotkania sprawozdawcze. Radny zapytał, 
czy Komendant uczestniczył w tych zebraniach? Jakie najistotniejsze sprawy strażacy 
poruszali na tych spotkaniach? W sprawozdaniu jest zapisana informacja dotycząca 
konferencji, która odbyła się w Izbicy Kuj. Radny poprosił o więcej informacji w tej sprawie.  
Pan Grzegorz Świątkowski Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we 
Włocławku poinformował, iż przedłożona informacja dotyczyła roku 2010. W roku 2010 
było 2.148 zdarzeń, z czego w mieście Włocławek -1347, na terenie Powiatu Włocławskiego 
801. Wzrosła liczba interwencji – podtopienia szczególnie we Włocławku w okolicach –
Zawiśla. Niektóre gminy na terenie Powiatu Włocławskiego były zagrożone – szczególnie 
gmina Włocławek i gmina Lubanie. Teren podtopień na Zawiślu był dość duży i w tych 
działaniach PSP wspierały jednostki OSP, szczególnie włączone do Systemu Ratowniczo – 
Gaśniczego. Do pomocy zostali wysłani strażacy z Województwa Łódzkiego, Podlaskiego. 
Dysponowali oni sprzętem z zakresu podtopień: łodzie, pompy pływające, pompy szlamowe 
do wypompowywania wody z zalanych pomieszczeń. Jeżeli chodzi o podejmowanie działań 
przez OSP, to jednostki te radziły sobie w tych sytuacjach. Komendant stwierdził, że OSP 
z terenu Powiatu Włocławskiego mogą poszczycić się ogromnym zasobem, nie tylko 
ludzkim, ale i sprzętowym. Na terenie Powiatu funkcjonują 83 jednostki OSP. Większość 
z nich ma samochody gaśnicze, 19 jednostek, najbardziej aktywnych, jest włączona do 
Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego. Są one finansowane, co roku, z budżetu 
państwa. W roku ubiegłym, oprócz centralnego dofinansowania, część wybranych jednostek 
(co roku inne), otrzymały środki z Urzędu Marszałkowskiego. Środki te mają służyć poprawie 
wyposażenia sprzętowego (sprzętu specjalistycznego - zakupy nowych samochodów 
pożarniczych). W roku 2010 prawie 180.000 zł dziewiętnaście jednostek otrzymało 
dofinansowania z budżetu państwa. Zakupiono też agregaty prądotwórcze, armaturę wodną 
i sprzęt towarzyszący. Główny ciężar finansowania jednostek spoczywa na samorządach 
gminnych. Jednostki mogą też pozyskiwać środki z Zarządu Głównego Związku OSP. Na 8 
pojazdów zakupionych w Województwie Kujawsko – Pomorskim – 3 jednostki sprzętowe 
trafiły na teren Powiatu Włocławskiego. M.in. Kłóbka zakupiła samochód średni, 
Czerniewice – samochód średni, Kłótno – samochód ciężki na 5 tys. litrów wody. Aura 
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pogodowa w roku ubiegłym, szczególnie w miesiącu sierpniu, spowodowała duże straty 
i zniszczenia. Były silne wiatry i powstały zniszczenia we Włocławku na osiedlu Michelin.  
Przy usuwaniu skutków wichury pomagały jednostki  OSP. Na terenach rolnych tworzyły się, 
na terenie Powiatu, duże rozlewiska wody. Za pomocą pomp szlamowych była 
wypompowywana woda z pól i budynków mieszkalnych. Na przełomie roku 2010/2011 
z uwagi na to, że minął 5 letni okres działalności zarządu OSP odbywały się walne zebrania 
sprawozdawczo – odbiorcze. Wybierano nowe władze OSP oraz określano plan działalności 
na rok 2011. Głównym problemem stowarzyszeń jest problem finansowy. W zebraniach brały 
udział władze samorządów gminnych. Główne założenia dotyczyły doposażenia sprzętu oraz 
remontów, i poprawę funkcjonalności już istniejących obiektów. W perspektywie roku 
2012/2013 będą zakupywane nowe samochody. Dużo czasu poświęcono podnoszeniu 
kwalifikacji i szkoleniom członków OSP. Strażacy, którzy przechodzili szkolenia przed 
rokiem 2006, tracą możliwość uczestnictwa w akcjach ratowniczo – gaśniczych. Strażacy 
Komendy Miejskiej PSP we Włocławku organizują szkolenia – kurs strażaka ochotnika 
upoważniający do podejmowania działań ratowniczo – gaśniczych. Na to jest okres czasu do 
2012 r. Jest bardzo dużo jednostek, które nie mają przeszkolonych, według nowych zasad, 
strażaków ochotników. Z dniem 1 stycznia 2012 r. taka jednostka nie będzie mogła brać 
udziału w akcjach ratowniczo – gaśniczych. Pan Komendant odpowiedział na pytanie 
dotyczące konferencji, która odbyła się w Izbicy Kujawskiej i powiedział, że była 
ukierunkowana na właściwe przeprowadzenie procesu ewakuacyjnego w palcówkach 
oświatowych. Kiedy weszło w życie rozporządzenie Ministra Spraw Wewnętrznych 
nakładające między innymi, na obiekty użyteczności publicznej, obowiązku ewakuowania 
wszystkich przebywających w obiekcie, przynajmniej raz na dwa lata, to po pewnym czasie 
Minister Edukacji wprowadził swoje zarządzenie, które zmniejszyło okres obowiązku 
przeprowadzenia ćwiczeń dotyczących ewakuacji. W placówkach oświatowych, co roku 
będzie musiał być przeprowadzony proces ewakuacji. Żeby ujednolicić i ukierunkować oraz 
wskazać, na co mają być przeprowadzone tego typu ćwiczenia, na bazie jednej placówki, 
zostali zaproszeni kierownicy placówek oświatowych, celem pokazania ćwiczeń 
ewakuacyjnych, które przedstawiła Komenda Miejska PSP. Każda gmina może w ten sposób 
zorganizować szkolenie, zaprosić podległych kierowników placówek oświatowych i zrobić 
tego typu szkolenia, by wiedzieć na przyszłość, jak je zorganizować. W sprawie 
dofinansowania zakupu podnośnika hydraulicznego z funkcją drabiny, Komendant 
powiedział, że na Komisji Administracji poruszył ten problem. Komendant zwrócił się  
z prośbą o dofinansowanie w roku 2012 zakupu sprzętu specjalistycznego. Na ul. Płockiej we 
Włocławku w jednostce ratowniczo – gaśniczej nr 2 jest drabina mechaniczna o wysokości 30 
metrów, która służy dla miasta i Powiatu Włocławskiego. Komenda Miejska PSP planuje 
zakup podnośnika z funkcją drabiny o wysokości 32 metrów w roku 2012. Koszt całego 
przedsięwzięcia to kwota 2,5 mln zł.  Komendant wystąpił do Prezydenta Miasta Włocławka 
o dofinansowanie zakupu podnośnika. Prezydent obiecał zaplanować stosowną kwotę 
w budżecie miasta na rok 2012. Komendant zwrócił się do Rady Powiatu o możliwość 
dofinansowania zakupu podnośnika i zaplanowania kwoty w budżecie Powiatu na rok 2012.   
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w wykazie interwencji, w których uczestniczyli 
strażacy jest informacja na temat pożaru, który miał miejsce w pomieszczeniach ośrodka 
zdrowia, który zakupiła prywatna osoba. Zdarzenie miało miejsce w czasie remontu. Straty 
były bardzo duże, a obiekt był pod opieką konserwatora zabytków. Czy ośrodek zostanie 
odbudowany? Jakie były bezpośrednie przyczyny pożaru?  
Komendant PSP we Włocławku powiedział, że obiekt był remontowany. Paliło się poszycie 
dachowe. Do akcji był użyty podnośnik 40 metrowy i z góry była podawana woda. Musiała 
być przyczyna, która zainicjowała proces spalania. Ekipa remontowa mogła zaprószyć ogień, 
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bądź mogło to nastąpić poprzez pozostawienie urządzenia grzewczego, bądź na skutek zwarć, 
bądź bliskości materiałów łatwopalnych. Przez te czynniki mógł powstać pożar.  
Radny Piotr Grudziński zapytał, czy są znane przyczyny pożarów drzewostanów w okolicy 
Kowala? W ciągu kilku dni tych pożarów było bardzo dużo. 
Komendant PSP we Włocławku powiedział, że coraz częściej strażacy z uwagi na suchość 
poszycia leśnego (III stopień zagrożenia) musieli wyjeżdżać, bardzo często, do kompleksów 
leśnych. Na terenie Leśnictwa Mursk w ciągu 3 dni odnotowano 9 przypadków powstania 
pożarów. Ilość wyjazdów do lasów przekroczyła liczbę 32. Jest to celowe działanie osób bądź 
osoby, która wznieca pożary. Są one często w odległości 100 metrów od siebie. Dzięki 
działaniom obserwacyjnym, szybko udaje się dojechać do miejsca zdarzenia. W okolicy Łuby 
był pożar, który strawił ok. 1 ha drzewostanów. Szybka interwencja jednostek powietrznych, 
jak i samochodów gaśniczych spowodowała, że udało się pożar opanować. Z dnia na dzień 
liczba pożarów wzrasta. 
Radny Bogdan Sadowski powiedział, że nie ma żadnych uwag do sprawozdania 
Komendanta, ma zaś uwagę do strony internetowej Powiatu Włocławskiego. Kampania 
wyborcza dawno już się skończyła, zaś aktualizacja zakładki – organizacje pozarządowe, 
miała miejsce w roku 2005. Trudno znaleźć dane o aktualnych danych na temat organizacji. 
Radny poprosił o uaktualnienie danych. 
Komendant PSP we Włocławku powiedział, że te dane powinny być uaktualnione. Każda 
jednostka OSP musi uaktualniać swoje dane po zebraniach, szczególnie, kiedy są zmiany. Po 
zebraniach walnych po okresie 5 lat mają obowiązek przedłożenia danych do bazy 
internetowej. Jeżeli tego nie uczyni, to nie może korzystać z dotacji zakupu sprzętu 
z Wojewódzkiego Zarządu OSP. Komendant powiedział, że był na spotkaniu Wojewódzkiego 
Zarządu OSP i była przedstawiona informacja, że Powiat Włocławski jest powiatem 
wzorcowym, który przedłożył wszystkie aktualne dane.    
Radny Marek Jaskulski powiedział, że przeczytał artykuł w Gazecie Kujawskiej na temat 
problemu prawnego osób pełniących funkcje w stowarzyszeniach oraz samorządowych 
organach. Czy faktycznie istnieje problem?  
Komendant PSP we Włocławku powiedział, że z interpretacji prawnych wynika, że osoba 
mająca funkcję radnego w gminie, powiecie nie może pełnić funkcji w zarządzie jednostki. 
Wiele osób zrezygnowało z piastowania funkcji prezesa, czy członka zarządu. Zwykłym 
członkiem OSP można być. Jeżeli jest to związane z podejmowaniem decyzji, 
przyznawaniem środków finansowych na działalność stowarzyszenia, jakim jest OSP, to nie 
można być w zarządzie jednostki. Nie można siebie samego kontrolować.  
Radny Bogdan Sadowski zgłosił pytanie, na które poprosił o odpowiedź na piśmie. Czy 
Przewodnicząca Rady Gminy może być przewodniczącą gminnego związku OSP?  
Komendant PSP we Włocławku powiedział, że nie może dać takiej odpowiedzi na piśmie, 
bo OSP nie podlegają PSP. Samorząd gminny przyznaje środki dla OSP. Każda jednostka 
OSP ma ustalone składki członkowskie. Każda jednostka działająca na terenie gminy 
odprowadza na rzecz zarządu gminnego ustaloną kwotę. Np. może to być kwota 50 zł, czyli 
10 jednostek razy 50 zł daje kwotę 500 zł. Zarząd gminny dysponuje tymi środkami w swojej 
działalności. Nie jest to finansowane przez samorząd gminny. Zarząd gminny OSP nie ma 
osobowości prawnej. Tutaj taka sprzeczność nie powinna zachodzić.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jeszcze jakieś uwagi?  
Uwag nie było, dlatego Wiceprzewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały, daty – 29 kwietnia 2011 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
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Za – 18  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia 
informacji Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku dotyczącej stanu 
bezpieczeństwa Powiatu Włocławskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2010 rok 
została podjęta.  

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia informacji Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku dotyczącej stanu bezpieczeństwa Powiatu 
Włocławskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2010 rok stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia 
informacji Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku dotyczącej stanu 
bezpieczeństwa Powiatu Włocławskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2010 rok 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu we 
Włocławku z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego na 2010 rok”.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu w terminie do dnia 
30 kwietnia 2011 roku jest zobowiązany do przedłożenia Radzie Powiatu informacji 
z realizacji programu współpracy za rok 2010. Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez zespół doradczo – inicjatywny w dniu 23 marca 2011 roku. 
Wiceprzewodniczący poprosił o poprawienie w uzasadnieniu do projektu uchwały daty 
przedstawienia informacji. W drugim akapicie winien być zapis: „do dnia 30 kwietnia 2011 
roku”. Wiceprzewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka Przewodniczącego 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  

Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, 
iż w dniu 21 kwietnia 2011 roku odbyło się posiedzenie komisji, podczas którego Komisja 
dokonała analizy projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu we 
Włocławku z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na 2010 rok”. 
Dyskusja dotyczyła m.in. aktywizacji zawodowej osób bezrobotnych powyżej 50 roku życia 
oraz konsekwencji ponoszonych przez pracodawcę niewywiązania się z umowy. Pod dyskusji 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż w dzisiejszych obradach udział bierze Pani 
Monika Mikołajewska Podinspektor w Wydziale Rozwoju, Edukacji i Spraw Społecznych, 
która jeżeli radni będą mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi. Wiceprzewodniczący zapytał 
radnych, czy mają uwagi, pytania?  
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Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w sprawozdaniu jest wzmianka na temat projektu 
„Po pierwsze praca”. Kwota 14 mln zł była przeznaczona na realizację programu.  Nie ma 
pokazanego rozliczenia tych funduszy. W jaki sposób kwota została na ten cel przeznaczona? 
Wśród działań, jakie podejmował SPZPS we Włocławku, były badania audiometryczne. Nie 
jest podany wynik. Jakie są wyniki badań słuchu? Jak przedstawia się stan słuchowy 
mieszkańców Powiatu Włocławskiego?  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż w obradach nie bierze udziału Pani Anna 
Dębicka Dyrektor SPZPS. Wiceprzewodniczący zaproponował, by pytanie radnego przyjąć 
do protokołu, na które zostanie udzielona odpowiedź na piśmie.    

Wiceprzewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 29 kwietnia 2011 roku.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji „Programu współpracy organów 
Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego na 2010 rok” została podjęta.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu we 
Włocławku z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na 2010 rok” 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji „Programu współpracy organów 
Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego na 2010 rok” stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2011.  

Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zmian 
w planie dochodów i wydatków w związku ze zwiększeniem lub zmniejszeniem kwot 
poszczególnych części subwencji oraz dokonaniem przeniesień w planie wydatków między 
rozdziałami i paragrafami klasyfikacji budżetowej na wniosek dysponentów. W dniu 
dzisiejszych obrad radni otrzymali załącznik do projektu budżetu – Dochody Skarbu Państwa.  

Wiceprzewodniczący poprosił Pana Marka Jaskulskiego Przewodniczącego Komisji Budżetu 
i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  

Pan Marek Jaskulski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, iż dniu 
21 kwietnia br. obradowała Komisja Budżetu i Finansów, która analizowała projekt uchwały 
dotyczący zmian w budżecie Powiatu na rok 2011. Projekt uchwały przedstawiła w imieniu 
Zarządu Powiatu, Pani Barbara Kubiak - Skarbnik Powiatu. Komisja jednogłośnie, trzema 
głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż w dzisiejszych obradach bierze udział Pani 
Barbara Kubiak Skarbnik Powiatu, która jeżeli radni będą mieli pytania, udzieli na nie 
odpowiedzi. Radni nie zadali pytań.  

Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Wiceprzewodniczący Rady poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
daty – 29 kwietnia 2011 roku.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania: 
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2011 została podjęta. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2011 stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2011 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2011 – 2018.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 21 lutego 2011 roku Rada Powiatu 
uchwaliła Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2011 – 2018. Proponowana Państwu 
uchwała dotyczy zmian załącznika nr 1 i 2.  

Wiceprzewodniczący poprosił Pana Marka Jaskulskiego Przewodniczącego Komisji Budżetu 
i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  

Pan Marek Jaskulski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, iż dniu 
21 kwietnia br. obradowała Komisja Budżetu i Finansów, która analizowała projekt uchwały 
dotyczący zmian w uchwale dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2011-2018.   
Projekt uchwały przedstawiła w imieniu Zarządu Powiatu, Pani Barbara Kubiak - Skarbnik 
Powiatu. Komisja jednogłośnie, trzema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.   

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż w obradach bierze udział Pani Barbara Kubiak 
Skarbnik Powiatu, która jeżeli radni będą mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi. Radni nie 
zadali pytań, nie wnieśli uwag.  

Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Wiceprzewodniczący Rady poprosił  
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
daty – 29 kwietnia 2011 roku.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 została podjęta. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2011 – 2018 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu.  
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji Rady.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 8 kwietnia 2011 roku, rada podjęła 
uchwałę w sprawie zmian w składach osobowych komisji rady odwołującą Pana Kazimierza 
Kacę ze składu osobowego Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju, w związku z wygaśnięciem mandatu radnego. Radny Wiktor Muratow złożył 
ustna rezygnację z członkostwa w Komisji Środowiska oraz wniósł akces do pracy w Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju. W związku z odwołaniem radnych ze składów komisji należy 
uzupełnić składy komisji, biorąc również pod uwagę wstąpienie radnego Pana Marka 
Dorabiały w miejsce wygasłego mandatu.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Anna Kozłowska Przewodnicząca Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformowała, iż w dniu 21 kwietnia 2011 roku odbyło się 
posiedzenie Komisji, podczas którego komisja dokonała analizy projektu uchwały w sprawie 
zmian w składach osobowych komisji Rady. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
w/w projekt uchwały. Proponuje się następujące zmiany: 

„§ 1. Stwierdza się dokonanie następujących zmian w składach osobowych komisji rady:  

1) w Komisji Środowiska: 

a) odwołanie Pana Wiktora Muratowa, 

b) powołanie Pana Marka Dorabiały. 

2) w Komisji Budżetu i Finansów – powołanie Pana Marka Dorabiały; 

3) w Komisji Infrastruktury i Rozwoju – powołanie Pana Wiktora Muratowa”. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag 
nie było.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie zmian 
w składach osobowych komisji Rady została podjęta.  

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmian w składach osobowych 
komisji Rady stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie zmian 
w składach osobowych komisji Rady stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Pana W K dotyczącej braku nadzoru 
Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu nad pracownikami Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Kowalu.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował radnych, iż Pan W K w dniu 14 lutego 2011 r. 
wniósł do Starosty Włocławskiego skargę dotyczącą braku nadzoru Dyrektora Domu Pomocy 
Społecznej w Kowalu nad działalnością Środowiskowego Domu Samopomocy w Kowalu 
oraz pismo z dnia 3 kwietnia 2011 r. dotyczące nagannego incydentu naruszenia nietykalności 
cielesnej syna przez podopiecznego w Środowiskowym Domu Samopomocy, działającym 
w strukturze DPS w Kowalu, stanowiące kontynuację wyżej wymienionej skargi. 
Środowiskowy Dom Samopomocy Społecznej w Kowalu jest ośrodkiem wsparcia dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi. Stosownie do postanowień art. 20 ust.1 pkt 2 ustawy o pomocy 
społecznej prowadzenie tego typu ośrodka jest zadaniem z zakresu administracji rządowej 
realizowanym przez powiat.  
W tym stanie rzeczy skargę w części dotyczącej działalności Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Kowalu przekazano według właściwości do rozpatrzenia Wojewodzie 
Kujawsko-Pomorskiemu. 
W części, zatem dotyczącej braku nadzoru Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu 
nad pracownikami Środowiskowego Domu Samopomocy w Kowalu skargę przekazano do 
rozpatrzenia Radzie Powiatu we Włocławku.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jerzy Pawłowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że w dniu 
20 kwietnia 2011 r. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu we Włocławku przeprowadziła 
kontrolę w Domu Pomocy Społecznej w Kowalu. W toku kontroli Komisja Rewizyjna 
zapoznała się ze Statutem i Regulaminem organizacyjnym Domu Pomocy Społecznej 
w Kowalu, procedurami obowiązującymi w Środowiskowym Domu Samopomocy i zakresem 
czynności terapeuty zajęciowego w Środowiskowym Domu Samopomocy w Kowalu oraz 
wyjaśnieniami złożonymi przez Dyrektora. W wyniku przeprowadzonego postępowania 
wyjaśniającego Komisja Rewizyjna ustaliła, że zarzuty, co do braku nadzoru Dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Kowalu nad podległymi sobie pracownikami Środowiskowego Domu 
Samopomocy nie znajdują potwierdzenia. Dyrektor sprawuje nadzór poprzez bezpośredni 
kontakt z kierownikiem i pracownikami, reaguje na zgłaszane problemy, szczególnie, jeżeli 
chodzi o uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy. Przepływ informacji jest 
prawidłowy. Komisja Rewizyjna uznała skargę Pana W K dotyczącą niewłaściwego 
sprawowania nadzoru przez Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu nad 
pracownikami Środowiskowego Domu Samopomocy za bezzasadną. (Wyniki głosowania 4 
radnych „za”). Komisja przygotowała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem prawnym 
i faktycznym Komisja nie znalazła żądanych uchybień w dokumentacji. Na dzień posiedzenia 
komisji, BIP Środowiskowego Domu Samopomocy w Kowalu w części regulaminu 
organizacyjnego, nie upubliczniał informacji aktualnej a dopiero po zmianach 
wprowadzonych w dniach: 10 kwietnia i 17 kwietnia. Ostatnia aktualizacja odbyła się 20 
kwietnia o godzinie8:21. Rada Powiatu winna się przyjrzeć pracy domów pomocy społecznej, 
gdzie z pozoru wszystko może wyglądać dobrze, a z drugiej strony trzeba wziąć determinację 
tych ludzi, którzy piszą skargę i przedstawiają pewne fakty, co świadczy o tym, że mogą mieć 
miejsce negatywne zjawiska. Decyzja poprzez głosowanie powinna zostać podjęta w dniu 
dzisiejszym, sumienie radnego mówiło, że należy tę sprawę wyjaśnić w miarę dokładnie, 
z uwagi na to, że był obowiązek wysłania materiałów na drugi dzień i sporządzenia 
uzasadnienia faktycznego i prawnego. Radny, mimo że przewodniczył tej komisji, był 
przeciw tej uchwale a to, dlatego, żeby Rada Powiatu podjęła pracę. 
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Radny Bogdan Sadowski powiedział, że czytając to uzasadnienie miał wątpliwości. Tak 
naprawdę skarga dotyczyła naruszenie nietykalności cielesnej a Komisja Rewizyjna 
przeprowadziła kontrolę regulaminów, które obowiązują w zakładzie. Może komisja nie 
zajęła się tym, co powinna, powinna zając się precyzyjnie tą sprawą, czy to zdarzenie miało 
miejsce, czy nie. Dotyczy to osoby biednej, pokrzywdzonej przez los i sprawdzanie 
regulaminów jest to oślizgnięcie się po temacie. Wątpliwości radnego narastają po 
wypowiedzi Przewodniczącego Komisji. Według radnego sprawa jest bardzo poważna, 
ponieważ zostanie skierowana do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Podjęcie w tej chwili 
wiążącej decyzji przez Radę Powiatu rodzi wątpliwości, czy nie jest to działanie zbyt 
pochopne? 
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał, czy komisja rozmawiała z osobami 
pokrzywdzonymi, ponieważ w materiałach nie ma nic na ten temat? Czy Komisja opierała się 
tylko na dokumentach? 
Radny Jerzy Pawłowski odpowiedział, że Komisja nie przeprowadzała żadnych rozmów. 
Radny Marek Jaskulski powiedział, że w związku z tym, iż pojawiły się pewne fakty i to 
przedstawione przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, które nie były zamieszczone 
w materiałach dotyczących tego punktu, którzy radni otrzymali, poprosił o ogłoszenie 5 minut 
przerwy w imieniu Kuby Radnych Wspólnoty Samorządowej. 
Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 
Po przerwie. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi? 
Radny Piotr Grudziński poprosił Przewodniczącego Komisji o to, aby wyjaśnił innym 
radnym, ponieważ radny uczestniczył w zespole kontrolnym, dlaczego komisja zajęła się 
tylko tym wycinkiem skargi? Dlaczego nie zajęła się przesłuchaniami, jak tu mówiono, 
rozmowami z osobami pokrzywdzonymi tylko zajęła się tym wycinkiem skargi? 
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że Pani Dyrektor PCPR Agnieszka Łoboda 
przedstawiła pismo jakie było skierowane do Wojewody w części skargi. Przewodniczący 
dowiedział się o tym na posiedzeniu komisji, dlatego te sprawy opieki i praca socjalna nie 
podlegają kompetencji Komisji Rewizyjnej. Radny tego nie mówił, ponieważ nie chciał tego 
sugerować. 
Radny Piotr Grudziński powiedział, że zgodnie z wypowiedzią Pana Jerzego Pawłowskiego 
Komisja Rewizyjna nie mogła się zająć całością tej skargi i badaniem zgodności zarzutów 
przedstawianych Pani Dyrektor DPS w Kowalu w kwestii naruszenia nietykalności cielesnej 
mieszkańca Środowiskowego Domu Samopomocy dlatego, że jest to zadanie Wojewody.  
Skarga w tym zakresie została skierowana do Wojewody. Komisja Rewizyjna i Rada Powiatu 
mogła zająć się tylko jednym zdaniem, które znajduje się w skardze. Zdaniem dotyczącym 
sytuacji i nadzorem pracowników, którzy pracują w DPS Kowal, czy też Środowiskowym 
Domu Samopomocy. Radny chciałby rozwiać wątpliwości wśród radnych, że ta sprawa nie 
została wyjaśniona. Radny zaznaczył, że ta sprawa zostanie wyjaśniona, ale wyłącznie przez 
organ do tego uprawniony, czyli Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego. Wydział Polityki 
Społecznej Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy prawdopodobnie przyjedzie na kontrolę 
i w tym zakresie tę skargę rozpatrzy. Członkowie Komisji Rewizyjnej rozpatrywali skargę 
w zakresie braku nadzoru nad pracownikami, którzy opiekują się mieszkańcami. Komisja nie 
badała BIP, ponieważ nie stanowiło to przedmiotu kontroli. To było tylko stwierdzenie Pana 
Przewodniczącego Komisji, że tam były pewne błędy. Radny cieszy się niezmiernie, że radni 
przywiązują uwagę do BIP. Komisja zajęła się skargą w takim zakresie, w jakim była 
uprawniona i przedstawiła radzie swoje stanowisko. Między bajki należy włożyć: informację, 
że czas gonił. Materiały na sesje musiały wyjść oczywiście, ale nikt nie wyganiał radnych 
z DPS w Kowalu. Radni mogli tam siedzieć do wieczora i badać całość sprawy. Taka jest 
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relacja radnego jako członka Komisji Rewizyjnej oraz członka, który kontrolował zasadność 
tej skargi w tej sprawie.  
Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że Pan Radny Grudziński był członkiem Komisji 
Rewizyjnej i dzisiaj mówi, że komisja mogła siedzieć do wieczora i kontrolować to, co było 
istotne. Szkoda, że wtedy radny tego nie zauważył i szkoda, że wtedy to nie było wniesione, 
kiedy Komisja pracowała. Radny chciał więcej wyjaśnień, aby komisja szczegółowej zajęła 
się tym tematem. Radna powiedziała, iż radni toczą wojnę o to, że boją się, że skrzywdzą 
Panią Dyrektor, DPS w Kowalu. Komisja stwierdziła, że nie ma zastrzeżeń do pracy Pani 
Dyrektor, jeśli chodzi o sprawy dotyczące natury organizacyjno prawnej, czyli wszystkie 
dokumenty, zakresy, wszystkie umowy i wszystko, co istotne jest spełniane i jest to dobrze 
prowadzone. To są dokumenty i radni wiedzą, że są to dokumenty. Natomiast w domach 
pomocy społecznej, nie tylko w DPS w Kowalu, istnieje jeszcze czynnik ludzki. Tam są 
opiekunowie, tam są pokojowe, pielęgniarki, którzy też pracuje. Radna zaznaczyła, że nie 
każdy zawsze ma dobry dzień. Każdy może mieć problemy natury zdrowotnej lub domowej 
i nie zawsze dobrze wypełnia obowiązki. Komisja Rewizyjna nie może tego sprawdzić, 
ponieważ kontrola jest zapowiedziana i pracuje na dokumentach. Natomiast to, co dzieje się 
w „czterech ścianach” wiedzą mieszkańcy i osoba, która sprawuje nad nimi kontrolę. Pani 
Dyrektor nie wie o wielu rzeczach i radna podejrzewa, że dyrektor nie będzie wiedzieć. Jeśli 
w firmach dzieje się coś złego w zakresie bezpieczeństwa lub higieny pracy itp. to, jeśli 
zawini pracownik, to mimo to odpowiedzialny jest dyrektor zakładu. Dla radnej jest to 
nieadekwatne do sytuacji, jaka zaistnieje. Jeśli pracownik czegoś nie dopatrzy to, dlaczego 
dyrektor ma odpowiadać. Radna zaznaczyła, że kontrola Komisji Rewizyjnej jest kontrolą 
zapowiedzianą. Komisja nie widzi prawdziwego życia w tym domu. Jak jest na co dzień to 
wiedzą tylko te osoby, które są pensjonariuszami i pracownicy. Radna uważa, że nic nie stoi 
na przeszkodzie, aby radni zajęli się tym tematem bardziej skrupulatnie. Radna nie mówi, że 
Pani Dyrektor jest winna, ponieważ też nie jest w stanie wszystkiego opanować. Radna 
zaznaczyła, że takie są jej spostrzeżenia. 
Radna Jadwiga Błaszkiewicz w imieniu Klubu PO i Ponad Podziałami, poprosiła 
Przewodniczącego Rady, o wypowiedzenie się na ten temat pani Dyrektor DPS w Kowalu 
Jadwigi Rosiak. Klub chciałby dowiedzieć się od ilu lat Pani Dyrektor wykonuje swoje 
stanowisko, jak oceniana była jej praca, z jakimi problemami spotykała się pracując na tym 
stanowisku, krótką charakteryzację pracy na tym stanowisku. Radna poprosiła, aby Pani 
Dyrektor opowiedziała, jakich dokonań dokonała. Czy wcześniej na działalność DPS 
w Kowalu wpływały jakieś skargi. 
Radny Karol Matusiak powiedział, że te wszystkie informacje, o których mówi Pani Radna 
Błaszkiewicz, Komisja Rewizyjna usłyszała od Pani Dyrektor podczas kontroli. Radny nie 
wie, czy zasadne jest, aby przeciągać tą sprawę, jeśli pewne wnioski, bardzo konkretne 
wnioski znajdują się w protokole z komisji, który jest dość obszerny. Radny przeprosił panią 
dyrektor za to, że musi tego wszystkiego słuchać na tej sali. Radny złożył wniosek 
o przystąpienie do głosowania, głosowanie rozstrzygnie, czy uchwała zostanie podjęta. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy radna Błaszkiewicz podtrzymuje swoją 
prośbę.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz wycofała swoją prośbę.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest zamknięciem dyskusji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
za -19 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
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Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za -10 
Przeciw -9 
Wstrzymało  się-1 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie skargi Pana 
W K dotyczącej braku nadzoru Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu nad 
pracownikami Środowiskowego Domu Samopomocy w Kowalu została podjęta.  

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie skargi Pana W K dotyczącej braku 
nadzoru Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu nad pracownikami Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Kowalu stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie skargi Pana 
W K dotyczącej braku nadzoru Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu nad 
pracownikami Środowiskowego Domu Samopomocy w Kowalu stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Pani D P na Dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Kowalu.  

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Pani D P w dniu 18 marca 2011 r. wniosła do 
Starosty Włocławskiego skargę dotyczącą nieprawidłowości w kierowaniu Domu Pomocy 
Społecznej w Kowalu, w tym naruszenia przepisów prawa pracy. Zgodnie z art. 229 pkt 4 
ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego skarga została 
przekazana według właściwości do rozpatrzenia Radzie Powiatu we Włocławku. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jerzy Pawłowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że w dniu 
20 kwietnia 2011 r. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu we Włocławku przeprowadziła 
kontrolę w Domu Pomocy Społecznej w Kowalu w zakresie objętym skargą. W toku kontroli 
Komisja Rewizyjna zapoznała się z procedurami obowiązującymi w Domu Pomocy 
Społecznej dot. karmienia i stosowania rękawic, kartami ewidencji czasu pracy 2007 - 2009 
r., Regulaminem wynagradzania pracowników Domu Pomocy Społecznej w Kowalu 
przyjętym Zarządzeniem Nr 2/2009 Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu 
w sprawie ustalenia oraz wyjaśnieniami złożonymi przez Dyrektora. W wyniku 
przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Rewizyjna ustaliła, że zarzuty, co 
do nieprawidłowego kierowania Domem Pomocy Społecznej w Kowalu nie znajdują 
potwierdzenia. Dyrektor we właściwy sposób organizuje pracę podległych sobie 
pracowników, zapewniając mieszkańcom Domu, zgodnie z art. 55 ustawy z dnia 12 marca 
2004 r. o pomocy społecznej, usługi bytowe, opiekuńcze i wspomagające na poziomie 
obowiązującego standardu, szczególnie, jeżeli chodzi o organizację posiłków i utrzymanie 
w czystości pomieszczeń mieszkalnych. Karmienie mieszkańców tego wymagających 
odbywa się zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie procedurami. Prawidłowo również 
został dokonany podział zadań związanych z utrzymaniem czystości w Domu. Zabezpieczone 
były i są odpowiednie ilości środków czystościowych umożliwiających sprzątanie Domu 
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Pomocy Społecznej w Kowalu przez pracowników zatrudnionych na stanowiskach 
pokojowych.  
Nie stwierdzono również żadnych innych nieprawidłowości. Komisja Rewizyjna uznała 
skargę za bezzasadną. (Wyniki głosowania: 4 radnych „za”). Przewodniczący Komisji dodał, 
że złożona skarga dotyczyła ochrony dóbr osobistych. Na podstawie tego dochodzenia 
roszczeń majątkowych. Jeśli chodzi o teorie prawa pracy, to skarga dotyczyła traktowania 
pracownika przez pracodawcę, była badana strona formalna tego zarządzenia – procedury 
i zakres otrzymywania środków czystości. To są sprawy, które podlegają sądom 
powszechnym rejonowym lub okręgowym. Szczególnym obowiązkiem pracodawcy jest 
szanowanie godności osobistej pracownika. Pracodawca został zobowiązany do 
przeciwdziałania mobbingowi. Określają to przepisy rozdziału IV Kodeksu Pracy. 
Pracodawca jest obowiązany szanować godność i dobra osobiste pracownika. Jest to 
podstawowy obowiązek pracodawcy. Mobbing jest to: działanie, zachowanie pracownika lub 
skierowane przeciwko pracownikowi polegające na uporczywym i długotrwałym nękaniu lub 
zastraszaniu pracownika wywołująca u niego zaniżoną ocenę przydatności zawodowej, 
izolowanie lub eliminowanie z zespołu współpracowników. Przykładem mobbingu może być 
ciągłe krytykowanie wykonywanej przez niego pracy, zabranianie rozmów z innymi osobami, 
podejmowanie prób ośmieszania pracownika, stałe przerywanie wypowiedzi pracownika, 
stałe, wyśmiewanie jego kalectwa lub niepełnosprawności, żarty i wyśmiewanie życia 
prywatnego pracownika. Ustne groźby i pogróżki, groźby na piśmie, unikanie przez 
przełożonego rozmów z pracownikiem, fałszywe ocenianie zaangażowanie pracownika 
w pracy, parodiowanie sposobu chodzenia lub zachowania pracownika, zlecanie 
wykonywania prac bezsensownych. To są przykładowe zachowania z teorii prawa pracy, 
pracodawcy wobec pracownika. Takie zachowanie pracodawcy może wynikać z określonych 
przyczyn. To są następujące przyczyny: społeczne, prawne związane z cechami osobistymi 
przełożonego, szczególna pozycja społeczna pracownika. Skarżąca pisze, ze rozmowa była 
przerywana w połowie słowa, nie mogła się obronić, bojąc utraty pracy pracowała zawsze 
w stresie, czego wynikiem jest nerwowość, depresja, lęk. Są to typowe przykłady mieszczące 
się w mobbingu. Te sprawy podlegają sądom powszechnym. Komisja w uzasadnieniu do 
uchwały nie pouczała skarżących, ponieważ nie byłoby fer pouczać kogoś w skardze, jeśli 
ktoś składa skargę i coś go do tego determinuje. Przewodniczący Komisji zaznaczył, że 
będzie głosował za tą skargą, jako radny gdzie brał udział w pracy Komisji Rewizyjnej.  
Wiceprzewodniczący Rady poinformował radnych, iż w dzisiejszych obradach udział bierze 
Pani Jadwiga Rosiak Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Kowalu, która jeżeli radni będą 
mieli pytania, udzieli odpowiedzi.  
Radny Piotr Grudziński powiedział, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, przedstawił 
obszerne wyjaśnienia – te, które podjęła komisja i swoją wolną interpretację. Pod koniec 
wypowiedź Przewodniczącego Komisji nie była jasna, czy Przewodniczący będzie głosował 
za uznaniem tej skargi, czy za jej odrzuceniem, bo z wypowiedzi Przewodniczącego Komisji 
to nie wynikało.  
Radny Jerzy Pawłowski odpowiedział, że będzie za podjęciem tej uchwały. Radny podał 
przykłady z teorii pracy, skarżąca i te sprawy podlegają ochronie sądowej. DPS jest 
pracodawcą i pod tym względem następuje ocena, jak ten pracodawca wywiązuje się ze 
swoich obowiązków.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Wobec 
braku uwag Wiceprzewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
daty – 29 kwietnia 2011 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
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Wyniki głosownia: 
za-12 
przeciw-1 
wstrzymało się-6 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie skargi Pani D 
P na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu została podjęta.  

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie skargi Pani D P na Dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Kowalu stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie skargi Pani D 
P na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Pani A R na Dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Kowalu.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował radnych, iż Pani A R w dniu 22 marca 2011 r. 
wniosła do Starosty Włocławskiego skargę dotyczącą Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 
w Kowalu, tj. nagannego traktowania pracowników, nepotyzmu i innych nieprawidłowości 
w działalności tej jednostki. Zgodnie z art. 229 pkt 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 
Kodeks postępowania administracyjnego skarga została przekazana według właściwości do 
rozpatrzenia Radzie Powiatu we Włocławku. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej powiedział, że w dniu 
20 kwietnia 2011 r. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu we Włocławku przeprowadziła 
kontrolę w Domu Pomocy Społecznej w Kowalu w zakresie objętym skargą. W toku kontroli 
Komisja Rewizyjna zapoznała się z procedurami obowiązującymi w Domu Pomocy 
Społecznej w Kowalu dot. karmienia, Regulaminem wynagradzania pracowników przyjętym 
Zarządzeniem Nr 2/2009 Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu i zasadami 
przydziału odzieży ochronnej i roboczej określonymi Zarządzeniem Nr 24/96 Dyrektora 
Domu Pomocy Społecznej w Kowalu z dnia 13 grudnia 1996 r. oraz wyjaśnieniami 
złożonymi przez Dyrektora. Komisja przygotowała projekt uchwały, w której uznaje skargę 
za bezzasadną. Skarga dotyczy ochrony dóbr osobistych.  
Wiceprzewodniczący Rady poinformował radnych, iż w dzisiejszych obradach udział bierze 
Pani Jadwiga Rosiak Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Kowalu, która jeżeli radni będą 
mieli pytania, udzieli odpowiedzi.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Wobec 
braku uwag Wiceprzewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
o uzupełnienie 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 29 
kwietnia 2011 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosownia: 
za -12 
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przeciw-1 
wstrzymało się-7 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie skargi Pani A 
R na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu została podjęta.  

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie skargi Pani A R na Dyrektora 
Domu Pomocy Społecznej w Kowalu stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2011 roku w sprawie skargi Pani A 
R na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kowalu stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu.  

18. Pytania radnych  
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie § 25 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - interpelacje i zapytania radnych kieruje się odpowiednio do zarządu 
powiatu, starosty lub poszczególnych członków zarządu za pośrednictwem przewodniczącego 
rady. Zapytania mogą być też kierowane do przewodniczącego rady lub 
wiceprzewodniczącego. Informuję również, iż zgodnie z paragrafem 26 ust. 1 – zapytania 
składa się ustnie w trakcie obrad, w sprawach mniej złożonych dotyczących aktualnych 
problemów Powiatu, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym.  
Odpowiedź na złożoną w trakcie obrad Rady interpelację czy zapytanie udzielana jest przez 
jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną 
osobę, w punkcie – wolne wnioski i oświadczenia radnych.  
Wiceprzewodniczący poprosił o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie.  
Radny Jacek Jabłoński powiedział, że uchwalony został nowy regulamin organizacyjny 
Starostwa Powiatowego we Włocławku. W skutek zmiany regulaminu przestał istnieć jeden 
z wydziałów, co z pewnością pociągnęło inne zmiany organizacyjne i też personalne. Radny 
zapytał, co stało się z pracownikami, którzy pracowali w tym wydziale oraz naczelnikiem 
tego wydziału? Czy pociągnęło to za sobą jakieś zwolnienia ze stosunku pracy? Jak bardzo to 
wpłynęło na zmiany personalne w Starostwie Powiatowym? 
Radna Jadwiga Błaszkiewicz powiedziała, że w tym roku mija 3 lata od powołania LO dla 
dorosłych w Kowalu. Radna poprosiła Pana Starostę – Kazimierza Kacę, który jest 
odpowiedzialny z tytułu nadzoru za szkolnictwo, o ocenę 3 letniej działalności liceum 
i przedstawienia swoich spostrzeżeń na temat działalności tego liceum oraz zainteresowania 
nauka w  tym liceum. Radna zapytała, ile osób w tym roku przystąpi do matury? 
Radny Jacek Jabłoński powiedział, że w gazecie Wiadomości Choceńskie jest informacja, iż 
w gminie Choceń występuje tzw. “psi problem”. Radny uczestnicząc w spotkaniach sołeckich 
w gminie Brześć Kujawski, której jest mieszkańcem, spotkał się z takimi uwagami, iż 
bezpańskie psy wałęsają się po terenie gminy i stanowią coraz większe zagrożenie dla 
mieszkańców. Stworzenie przez gminę schroniska dla psów stanowi ogromny koszt. Radny 
zapytał, czy jest możliwe, aby powiat mógł stworzyć schronisko dla kilku gmin? Radny 
zapytał, czy jest to możliwe, żeby powstało takie schronisko powstał, czy jest to 
praktykowane w innych powiatach?  
Starosta Włocławski odpowiedział, że jeden z wydziałów został zlikwidowany. 
W większości zadania Wydziału Spraw Obywatelskich i Organów Powiatu przejął Wydział 
Rozwoju, Edukacji i Spraw Społecznych. Poprzednio w tym wydziale nie było naczelnika, 
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był wakat a pracownicy przeszli do nowo powstałego wydziału. Nie było żadnych zwolnień. 
W całym urzędzie podziękowano za pracę jednemu naczelnikowi. Starosta powiedział, że 
szerszą informację radny otrzyma na piśmie.  
Radny Jacek Jabłoński zapytał, w jaki sposób pożegnano się z tym naczelnikiem, czy został 
rozwiązany stosunek pracy? 
Starosta Włocławski powiedział, że jeśli chodzi o schroniska, to problem ten na jednej 
z komisji zgłaszała pani Jadwiga Molenda. Z tego, co Starosta wie, to jest to zadanie 
samorządu gminnego. W poprzedniej kadencji Starosta zwrócił się, przy projektach 
kluczowych, do samorządów gminnych w celu rozwiązania tego problemu, aby związek 
komunalny i powiat mógł złożyć wniosek o dofinansowanie. Gminy były tym zainteresowane 
i szansa na dofinansowanie była. Myślano o lokalizacji tego schroniska, aby było ono 
w centrum powiatu. Jeden z samorządów był gotowy na przekazanie gruntów. W powiecie 
istnieje związek komunalny Dorzecza Zgłowiączki, ponieważ powiat nie powinien się tym 
zajmować. Dorzecze obejmuje 10 czy 9 gmin z naszego powiatu. Jest to zadanie samorządów 
gminnych, ale Starosta uważa, że byłoby bezsensem, aby każda gmina tworzyła odrębne 
schronisko. Rozłożenie kosztów na 13 gmin byłoby rozwiązaniem planowym. Starosta nie 
chciałby wkraczać w kompetencje samorządów gminnych. Starosta poruszy tą sprawę na 
spotkaniu z wójtami i burmistrzami. Jeśli chodzi o LO Dla Dorosłych w Kowalu to spełniło 
swoją rolę. Starosta nie wie, jak będzie długo będzie funkcjonowało. To może być okres kilku 
lub kilkunastoletni. Liceum działa 2-3 lata. W tym roku 3 osoby przystąpią do matury a jest 
77 uczniów w szkole.  
Wiceprzewodniczący Rady – Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że w czasie świąt 
i wakacji pojawia się więcej psów, ponieważ nudzą się właścicielom. Mieć psa w domu to nie 
zabawa tylko obowiązek, należy mu poświęcać swój czas. Każdy człowiek powinien być 
odpowiedzialny za swojego psa. 
Starosta Włocławski powiedział, że zgadza się z radnym Wierzowieckim. To nie jest 
problem naszego powiatu, ale osób, które przywożą zwierzęta na teren powiatu. Jest to 
zadanie gmin i Starosta przedstawi ten problem na spotkaniu z Wójtami i Burmistrzami. 
Informacje w tej sprawie przekaże radnym.  
Radny Karol Matusiak powiedział, że miesiąc maj to okres, w którym uczniowie 
przystępują do matury. Radny zapytał, ile uczniów w tym roku przystępuje do egzaminu 
maturalnego ze wszystkich średnich szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Włocławski. Radny otrzymał taką informacje na komisji za rok 2010 i są to niepokojące 
informacje, ponieważ mały odsetek uczniów przystępuje do matury. Być może różne 
okoliczności skłaniały do tego, że akurat tamten rok był taki a nie inny. Być może ten rok jest 
zupełnie inny. Radny poprosił o udzielenie pisemnej odpowiedzi na zadane pytanie.  
Więcej pytań nie było. 
 

19. Interpelacje radnych 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował radnych, iż zgodnie z § 25 ustęp 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a 
wypowiedź ją wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające 
istotę problemu będącego interpelacją. Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnych 
o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona odpowiedź na piśmie.  
Radni nie zgłosili interpelacji.  



 24 

 
20. Wolne wnioski i oświadczenia radnych 

 
Wiceprzewodniczący Rady przypomniał, iż z dniem 30 kwietnia 2011 roku mija termin 
złożenia oświadczenia majątkowego.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź 
oświadczenia.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w ubiegłym tygodniu odbyło się posiedzenie 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju, i głównym punktem porządku obrad była ocena zimowego 
utrzymania dróg. Uchwała w tej sprawie została podjęta. Na posiedzeniu obecny był pan 
Dyrektor PZD Tadeusz Wiśniewski, który powiedział, że uczestniczył w konferencji 
dyrektorów PZD z woj. Kujawsko-Pomorskiego. Otrzymał ciekawe materiały na temat 
jednostek PZD i zobowiązał się, że w formie audiowizualnej prezentacji przedstawi 
porównanie Powiatu Włocławskiego na tle innych powiatów, w takich punktach jak długość 
dróg, rodzaj nawierzchni, ile wydaje się w innych powiatach na remonty i inwestycje, wartość 
bazy sprzętowej itd. Poruszane były również kwestie wiosennego utrzymania dróg. Niektóre 
nawierzchnie zostały zniszczone. Pobocza i rowy nie są w stanie, w jakim powinny być. 
Będzie trzeba się zastanowić nad remontami, dlatego też następne posiedzenie Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju odbędzie się w siedzibie PZD w Jarantowicach. Wskazane byłoby, 
aby Dyrektor przestawiał na najbliższej sesji wyniki obrad dyrektorów powiatowych 
zarządów dróg, w których uczestniczył. Radny poinformował, iż uczestniczył w zakończeniu 
roku szkolnego klas trzecich Społecznego Liceum Ogólnokształcącego w Choceniu. Jest 21 
abiturientów w tej szkole i 4 słuchaczy. Było więcej osób, ale nie zostały dopuszczone do 
egzaminu maturalnego. Była to bardzo udana impreza, młodzież zaprezentowała się w bardzo 
humorystyczny sposób. Przestawiła co przez okres 3 lat działo  się w tej szkole.  Patronem 
placówki jest Kardynał Stefan Wyszyński. To już 7 rocznik, który kończy tą szkołę. Jest 
dwoje uczniów z oceną piątkową. Jedna osoba mogła być tylko wybrana do stypendium 
Prezesa Rady Ministrów. Powiat dwukrotnie uczestniczył w mistrzostwach polskich radnych 
i pracowników samorządowych w tenisie stołowym, które odbędą się po raz  XII w Żychlice 
koło Żagania. Upadła koncepcja z festiwalem żurowym i radny uważa, że znajdzie się kwota 
około 2000 zł na zaprezentowanie umiejętności przedstawicieli powiatu w tej imprezie. 
Radny poprosił o wsparcie radnych w czasie, kiedy wystąpi z tą inicjatywą.  
Radny Karol Matusiak zwrócił się do Dyrektora DPS w Kowalu i życzył, aby pani Dyrektor 
nie musiała więcej razy przeżywać tego typu sytuacji, jaka miała miejsce na dzisiejszej Sesji 
Rady Powiatu. Życie nie jest usłane kwiatkami i różne sytuacje mogą się  przytrafić, ale radny 
życzył pani dyrektor, aby te sytuacje były bardziej klarowne, wymowne i jednoznaczne. 
Radny powiedział, że patrząc na Panią dyrektor można zauważyć, że jest kobietą bardzo 
wrażliwą osobiście. Radny myśli, że dyrektor będzie sprawować funkcję bardzo długo we 
właściwy sposób.  
Radny Piotr Grudziński powiedział, że ubiegł go z wypowiedzią radny Matusiak. Radny 
chciałby, żeby te „złe duszki”, które krążą wokół DPS w Kowalu dały już sobie święty 
spokój. Wszyscy wiedzą zarówno te osoby, które siedzą na miejscach widzów, jak i radni, jak 
te sprawy wyglądają. Radny zwrócił się do Pana Starosty, aby tak wpłynął na swoich 
pracowników, aby zajęli się merytoryczną pracą a nie polityką. Jeśli pan Starosta kieruje 
jakieś skargi do komisji rewizyjnej to radny poprosił, aby przekazywał pełną dokumentację, 
w której jest posiadaniu. Radny zaznaczył, że Pan Starosta wie, o czym jest mowa. Radny 
zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i powiedział, że po dzisiejszej sesji jest 
zdruzgotany, po pierwsze formą prowadzenia Komisji Rewizyjnej oraz wystąpieniem 
Przewodniczącego Komisji przedstawiającego problematykę sprawy. Przewodniczący 
Komisji sam zaprzecza swoim słowom. Przewodniczący komisji jest po to, aby wypełnić 
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uchwały rady. Uchwała Rady Powiatu mówiła o tym, aby komisja zajęła się tą sprawą i ją 
wyjaśniła. Jeśli Przewodniczący Komisji miał jakieś wątpliwości, to powinien je wygłaszać 
na posiedzeniu Komisji a nie na obradach sesji, aby innym radnym „zamącić w głowach”. 
Radny podziękował pani dyrektor za gościnę i przeprosił w imieniu Klubu Radnych 
PO i Ponad Podziałami za całą sytuację. Radny ma nadzieje, że te „złe duszki” zajmą się 
swoją pracą merytoryczną i atmosfera w DPS będzie taka, jak była do tej pory.  
Radny Jerzy Pawłowski oświadczył panu radnemu Piotrowi Grudzińskiemu, że posiedzenie 
Komisji Rewizyjnej odbyło się 20. 04. 2011 roku, a dzisiaj jest 29.04. 2011 i radny mówił, że 
sumienie mu mówiło, że będzie głosował przeciwko. Chyba że Pan radny Grudziński nie ma 
sumienia, bo radny je ma.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że dobrze, że u Pana Grudzińskiego istnieje patriotyzm 
lokalny z tym, że rada jest ciałem komplementarnym i starostwo również. Są tu różne inne 
problemy. Jako młody człowiek radny ośmiela się pouczać innych, którzy mają tu 
niekwestionowany staż, ze względu, na który należy im się pewien szacunek. Na samym 
początku działalności tak się ułożyły losy radnych, że zostali wybrani. Po pewnym 
przemówieniu pana Starosty, Pan radny Grudziński zgodził się na przyjęcie propozycji 
działania w prezydium jednej z komisji. Jest to pewnego rodzaju nobilitacja, jak wyrazili to 
radni – zachęta do współpracy. Pan Grudziński pełni pewne funkcje i nikt w taki sposób, jak 
pan radny Grudziński, ani z opozycji, ani koalicji, nie krytykuje innych, a radny ustawicznie 
to czyni, chociażby względem kolegi pana Jerzego Pawłowskiego, który jest sekretarzem 
Urzędu Gminy i ma doświadczenie, pełni poważny urząd i tyle kadencji pracuje w powiecie. 
Jako Przewodniczący Klubu Wspólnoty Samorządowej radny otrzymał odpowiedzi na 
interpelacje zgłoszone przez pana radnego Piotra Grudzińskiego z poprzednich sesji. Radny 
ma prawo pytać, ale próbuje zacierać pewną granicę prywatności ludzi. Ludzie od ponad 20 
lat w Polsce są wolnymi ludźmi i mają prawo po godzinach pracy robić, co chcą i zadawać się 
z kim chcą. Radny uważa, że na każdej sesji padają krytyczne słowa do Pana Starosty  i jego 
agend. Odrobina przyzwoitości, przynajmniej tak radny uważa, powinna spowodować nie 
chęć uczestnictwa w prezydium takiej komisji, która przyczynia się według radnego 
Grudzińskiego, do zła, które jest w tych rządach.  
Radny Piotr Grudziński powiedział, że nie krytykuje działalności Komisji Administracji 
i Bezpieczeństwa Publicznego, ponieważ z panią Przewodniczącą Komisji współpracuje się 
radnemu bardzo dobrze. Radny wypowiedział swoje zdanie jako członek Komisji Rewizyjnej 
i jako mieszkaniec Miasta Kowala. W interpelacjach i zapytaniach radny nie odnosił się do 
żadnych osób personalnie chyba, że do urzędników Starostwa Powiatowego, które są osobami 
publicznymi. Zarzuty stawiane przez radnego Jaskulskiego są nietrafione zupełnie. 
W odpowiedziach na zapytania Starosta Włocławski bardzo często przyznawał radnemu rację, 
więc te zarzuty są tym bardziej nietrafione. Radny chciałby zakończyć tę dyskusje, bo stacza 
ona na inny tor.  
Starosta Włocławski poinformował, że jest osobą, która przyjmuje krytykę i jeśli są pytania 
to je przyjmuje. W starostwie powiatowym pracują pracownicy samorządowi. Radny też 
pracował w tym urzędzie. Jeśli radny ma jakieś spostrzeżenia, to Starosta jest gotowy na 
rozmowę. Odpowiedzi były udzielane w sposób najlepszy, jaki Starosta i jego 
współpracownicy potrafią.  
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21. Zakończenie obrad  V Sesji Rady Powiatu.  

 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Pan Bogdan Domżalski Wiceprzewodniczący 
Rady dnia 29 kwietnia 2011 roku o godzinie 1450 zamknął V Sesję Rady Powiatu we 
Włocławku.  
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